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El president del Comitè
Olímpic d’Andorra (COA),
Jaume Martí, va rebre ahir a
la tarda la visita del candi-
dat a cap del Govern social-
demòcrata, Jaume Bartu-
meu. Durant la trobada,
celebrada a la seu del COA,
que Bartumeu visitava per
primera vegada, van tractar
del món de l’esport en ge-
neral, de les virtuts de l’es-
port com a instrument d’in-
tegració nacional i de la

necessitat de preservar i
enfortir el voluntariat en
l’àmbit de les federacions i
clubs esportius. Bartumeu
va manifestar que aquestes
persones requereixen més
suport, en contra de «les

polítiques de Govern que
les fiscalitza». Un altre dels
temes tractats va ser la
«necessitat d’un estadi na-
cional», per mantenir el ni-
vell de l’esport, tant a nivell
nacional com internacional.

Un tema que va centrar la
reunió va ser la proposta
perquè Andorra organitzi
uns Jocs Olímpics d’Hivern
conjuntament amb Espa-
nya. En aquest sentit, el
president del grup parla-

mentari socialdemòcrata va
manifestar, en sortir de la
reunió, que «com a andorrà
estaria molt content que el
nostre país organitzés uns
Jocs Olímpics». Amb la ma-
teixa contundència, Bartu-
meu va afegir que Andorra
no els pot organitzar per-
què «el país és massa pe-
tit», i va recordar que la Car-
ta Olímpica preveu que en
cas que una ciutat escollida
no pogués organitzar certs
esdeveniments, es podria
autoritzar l’organització en
un país limítrof, però sem-
pre com a «cas excepcio-
nal». Bartumeu va declarar
que el cap de Govern, Al-
bert Pintat, s’havia mostrat
«imprudent» en aquest te-
ma ja que «és important
conèixer la normativa del
Comitè Olímpic Internacio-
nal abans de generar falses
expectatives als ciutadans».

Bartumeu considera que el Principat «no pot»
organitzar uns Jocs Olímpics perquè és «petit»

Jaume Bartumeu es va
reunir amb el presi-
dent del COA i van
arribar a la conclusió
que Andorra necessita
un Estadi Nacional.

El líder socialdemòcrata va visitar la seu del COA i es va reunir amb el seu president

REDACCIÓ

Bartumeu i Martí, a les instal·lacions del Comitè Olímpic Andorrà.
E.O.G.

Els duaners es plantegen
emprendre «les accions le-
gals oportunes» si es confir-

ma que en la manipulació
del colorant del gasoli no es
complien les mesures míni-
mes de seguretat i això ha
causat algun perjudici a la
seva salut. Així ho va fer sa-
ber el president del Sindicat
de Funcionaris de Duana

(SFD), Joan Seguí, en una
carta que va fer arribar al
ministre encarregat de la
Funció Pública, Ferran Mira-
peix. Seguí va explicar que
el producte que s’utilitza al
Principat per colorar el ga-
soli de calefacció és «obso-

let» i que gairebé ningú a
Europa el fa servir perquè
existeixen altres substàn-
cies amb un nivell de toxici-
tat més baix. En l’escrit, Se-
guí demana que es facin
dos peritatges, un per ex-
perts en el producte Solu-

tion Denaturante Rouge
1/500 Y, i un altre fet per
experts en riscos laborals,
per determinar si la manipu-
lació és la correcta. Els
duaners volen garanties
que el tractament del tòxic
és l’adequat i no descarten
deixar de fer la coloració si
la resposta fos negativa o
no se’ls dóna la formació
necessària per evitar els
riscos del producte. En la
carta, es recorda que «l’Ad-
ministració és el màxim res-
ponsable de la salut dels
seus treballadors».

Els duaners es plantegen «accions legals» si
la coloració del gasoli els ha afectat la salut
Podrien deixar de realitzar aquest procés si no els donen garanties de seguretat

E.O.G.

L’Associació de Treballa-
dors Fronterers d’Andorra
es va mostrar satisfeta
per l’aprovació per la Jun-
ta de Govern de l’Ajunta-
ment de la Seu d’Urgell de
l’estudi sobre la situació
actual dels fronterers en
l’àmbit sanitari, fiscal i d’al-
tres prestacions socials i
assistencials, que tindrà
com a finalitat la demanda
d’una modificació legislati-
va. L’estudi ha estat enca-
rregat al despatx d’advo-
cats de Joaquim Llimona,
de Barcelona. També cele-
bren que aquest projecte
es pugui posar en marxa
aviat.

De la mateixa manera
però, l’entitat es lamenta
que per prendre la decisió
no s’hagi comptat amb el
col·lectiu, tot i no posar en
dubte que s’hagi pres la
decisió més adequada ni
que l’hagi pres l’òrgan
competent.

El bisbe Joan Enric Vives
continua la seva visita pasto-
ral a la Massana. La seva es-
tada al Principat el va dur a
visitar l’edifici de Les Fonte-
tes, l’oficina de turisme i s’ha
fet soci de la biblioteca, en-
tre altres.

Joan Enric Vives
continua la visita
pastoral a la parròquia
de la Massana

El bisbe, acompanyat d’autoritats comunals a la biblioteca.
COMÚ LA MASSANA

Diversos comandaments del
Cos de Bombers van partici-
par ahir a la tarda en un simu-
lacre d’incendi a l’aparcament
del Prat de la Creu, a la capi-
tal. L’assaig forma part d’una
formació específica impartida
per especialistes francesos i
tenia com a objectiu ensenyar
a dirigir grups d’efectius dels
bombers en casos d’e-
mergència. Al matí van realit-
zar un altre simulacre amb la
mateixa finalitat a l’escola an-
dorrana de Santa Coloma, on
de passada van ensenyar els
més menuts com actuar en
cas d’un sinistre.

Els bombers fan un
simulacre d’incendi
al pàrquing del Prat
de la Creu
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El Barcelona no
pot superar el
Basilea i acaba
empatant a un 
al Camp Nou

El candidat del PS a cap de Govern es va reunir ahir a la seu del Comitè Olímipic Andorrà amb Jaume
Martí i Jordi CerquedaTA la trobada es va descartar l’opció de participar en la cita olímpica d’hivern

Reunió extraordinària a la seu
del Comitè Olímpic Andorrà. El
president del COA, Jaume Martí,
va rebre ahir un candidat a cap
de Govern. La visita, amb reunió
inclosa, va córrer a càrrec del
president del Partit Socialdemò-
crat a (PS), Jaume Bartumeu,
que es va citar amb Jaume Martí
i el vicepresident primer del
COA, Jordi Cerqueda. L’objectiu
de la reunió per part de Bartu-
meu va ser conèixer els planteja-
ments i els criteris dels màxims
rectors de l’esport andorrà. El
punt més important que es va
tractar va ser la possibilitat que
Andorra comparteixi amb una
ciutat aragonesa una candidatu-
ra als Jocs Olímpics d’Hivern.
“Com a andorrà estaria molt
content que el nostre país orga-
nitzés uns Jocs Olímpics d’Hi-
vern, però el país no els pot fer.
Som massa petits i cal tocar de
peus a terra. Crec que és impor-
tant conèixer la normativa del

Co mitè Olímpic Internacional
abans de generar falses expecta-
tives als ciutadans”, va ma nifes-
tar Jaume Bartumeu. 

El president del COA, Jaume
Martí, també va ser força explí-
cit. “Nosaltres ja ho vam desesti-
mar i els números canten. Tam-
bé és com plicat ser seu amb un
altre país”, va indicar Martí. Bar-
tumeu va anar més enllà i va
apuntar directament cap al Go-

vern. “Podem pensar en Andor -
ra per organitzar o participar en
un esdeveniment esportiu euro-
peu o internacional, sempre
amb el consens de tots els sec-
tors implicats i havent parlat
prèviament amb el Comitè
Olímpic Andorrà, cosa que el
Govern no ha fet ara. Tot apunta
que Albert Pintat ha tornat a
mostrar el seu vessant més im-
prudent i ha jugat a improvisar

en un afer que s’hauria de trac-
tar amb més seriositat per no
malmetre la imatge exerior d’An-
dorra”, va declarar Bartumeu.

“SÍ” A UN ESTADI NACIONAL

La construcció d’un estadi na-
cional també va ser un tema
candent a la trobada i va haver-
hi quòrum a l’hora de coincidir
que el país necessita una ins-
tal·lació que pugui acollir partits
de la selecció de futbol i també
uns altres tipus d’esdeveniments
lluny dels esportius. “Seria im-
portant per al país. Jo apostaria
per un estadi multifuncional a
l’estil del Louis II de Mònaco. Per
fer-ho realitat s’haurien d’ajun-
tar totes les forces dels comuns i
la mateixa Federació de Futbol.
Tothom s’hi pot implicar i així ho
volem fer saber”, va assegurar
Jaume Martí. “Tenir una ins-
 tal·lació funcional ens permetria
construir un Casal de l’Esport
millor del que hi ha i també po-
der acollir d’altres activitats, com
ara concerts i espectacles de tot
tipus”, va comentar. 

A la reunió es va parlar de les
virtuts de l’esport com a instru-
ment d’integració nacional així
com d’enfortir el voluntariat en
les federacions i els clubs. “Sem-
pre demano que reconeguin la
tasca feta per les persones que
estan al capdavant, no vull dir
amb això que els facin un monu-
ment, però sí que reconeguin la
seva feina. Ho fan tot de manera
altruista i mereixen que des de
Govern ho lloïn”, va indicar el
president del COA, que va ava-
luar la trobada amb Jaume Bar-
tumeu. “Nosaltres no fem políti-
ca, però és la primera vegada
que ens visita un polític per sa-
ber com està la salut de l’esport
andorrà”, va dir Martí.

Per al polític Jaume Bartumeu,
la reunió també va ser satisfactò-
ria i va complir totes les seves ex-
pectatives. “Volíem saber com
funcionava el Comitè Olímpic
Andorrà i hem descobert alguns
neguits de l’entitat. Nosaltres vo-
lem mantenir la seva neutralitat i
independència”, va concloure
Bartumeu.

VÍCTOR DUASO
Andorra la Vella

XAVIER PUJOL

BARTUMEU DIU “NO” ALS JOCS

“El país no pot acollir
els Jocs. Som massa
petits i cal tocar de
peus a terra”

CANDIDAT DEL PS A CAP DE GOVERN

“Albert Pintat ha tornat
a mostrar el seu
vessant més imprudent
i ha jugat a improvisar”

“Nosaltres ja ho vam
desestimar i els
números canten. És
complicat ser seu”

PRESIDENT DEL COMITÈ OLÍMPIC ANDORRÀ

“Estadi nacional? Seria
important per al país. Jo
apostaria per un estadi
multifuncional”

QUÈ HAN DIT
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En el marc de les diferents 
converses que manté el pre-
sident del grup parlamen-
tari socialdemòcrata, Jaume 
Bartumeu, amb les entitats 
esportives per saber les seves 
necessitats, ahir es va reunir 
amb Jaume Martí, president 
del Comitè Olímpic Andorrà 
(COA). Bartumeu va anunciar 
que el Principat no pot acollir 
uns Jocs Olímpics d’Hivern 
segons la normativa del COI.

Bartumeu 
es reuneix 
amb el COA

tAti mAsià

entitats esportives


